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Írásos kérdé s

Tisztelt Alelnök Úr!

A Házszabály 91 . §-a alapján bejelentem, hogy írásos kérdést kívánok feltenni

Dr. Réthelyi Miklós miniszter úrhoz
„Mennyiben biztosított a jöv őben a vidéki múzeumi intézményrendszer

fenntartása?"címmel ,
amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

A megyei múzeumi intézményrendszer fenntartása a rendszerváltást követ ően a megyei
önkormányzatokhoz került, normatív állami támogatással . Az állami normatíva önmagában nem
volt elegendő az intézmények fenntartására, a megyei önkormányzatok saját pénzeszközeire i s
szükség volt . Az önkormányzati bevételek folyamatos csökkenése egyre nehezebb helyzetbe hozta a
megyei fenntartókat. 2012. január 1-től a megyei intézmények fenntartását átvették a megyei
kormányhivatalok intézményfenntartó központjai, amely azonban nem oldotta meg a megye i
közgyűjtemények finanszírozási gondjait . Az elmúlt időszak tapasztalatai alapján a múzeumok
minden korábbinál rosszabb finanszírozási helyzetbe kerültek, vannak múzeumok, ahol a fenntartás i
költségekre 0 Ft-ot tervezett be a fenntartó kormányhivatal . A kormányzat érzékelve a káoszt ,
amely az átvett megyei intézmények helyzetét jellemzi, új megoldást keres azzal, hogy a Nemzet i
Erőforrás Minisztériuma veszi át ezeket az értékes gyűjteményeket.
Sajnálatosan azonban se az önkormányzatok döntő része, se a minisztérium, se az országos
intézmények nem rendelkeznek a helyi múzeumok fenntartásához szükséges eszközökkel, így a
tervezett lépés intézménybezárásokat, múzeumi szakemberek elbocsátását, a gyűjtemények
elherdálását eredményezheti . Az átgondolatlan, szakmai érdekegyeztetés nélkül történ ő
intézkedések sora nemzetünk tárgyi örökségének védelme szempontjából pusztító hatású, tragikus
következményekkel járó művelődéspolitikai hiba.
A megyei múzeumi hálózatban a nemzet kulturális örökségének meghatározó részét : a 212
intézményben az országos műkincsállomány több mint 40%-át őrzik. Mindezek megőrzése a
mindenkori magyar kormány felelőssége .
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Kérdezem tisztelt Miniszter Urat, hogyan látja biztosítottnak a megyei múzeumi hálózat

maradéktalan fenntartását a jövőben? Történt-e szakmai konzultáció a szakmai, önkormányzat i

szervezetekkel, a Közgyűjteményi és Közművelődési Dolgozók Szervezetével a terv

megalkotásakor? Az intézmények fenntartáshoz szükséges források rendelkezésre állnak-e, hogy ne

a bezárás, a szakemberek elbocsátása és a felhalmozott tárgyi és szellemi értékek elenyészés e

következzen be?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2012 . április 5 .

-jer. Szili Katalin
független képviselő
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